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کاربران ناراضی اپراتورشان را عوض کنند
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شهروند| »بســته های اینترنت تازگی ها 
زودتر تمام می شود و رقم قبض موبایلم درشت تر شده 
است! »این بخشی از تازه ترین گلایه کاربران اینترنت 
موبایل است. با این وجود وزارت ارتباطات اعلام کرده 
است در سه سال گذشته تعرفه اینترنت را دو بار کاهش 
داده است اما ســهم کاربران نهایی از ارزانی اینترنت 
تقریبا هیچ بوده و کاهش قیمت تنها سود اپراتورها را 
بیشتر کرده اســت. حالا اپراتورهای تلفن  همراه برای 
آن که تخفیف های اینترنتی را به جیب بزنند و کاربران 
را در آن سهیم نکنند، از ترفندهای مختلفی استفاده 
می کنند که یکی از رایج ترین آنها کاهش بی سروصدای 
حجم بســته های اینترنتی اســت. البته اپراتورها به 
سادگی زیر بار این قضیه نرفته و در یک ادعای عجیب 
بارها اعلام کرده اند افزایش ســرعت اینترنت موجب 
شده است کاربران متوجه میزان مصرف شان نشوند 
و بسته ها زودتر به پایان برســد. با این حال، محمود 
واعظی، وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات که دیروز 
در بیست ودومین نمایشگاه مطبوعات حاضر شده بود، 
در این باره به »شهروند« گفت: دولت ابزار ترابردپذیری 
)تغییر اپراتور موبایل( را در اختیار مشترکان گذاشته 
است و اگر احســاس می کنید اپراتورتان کم فروشی 
می کند، آن را تغییر دهید، زیرا این بهترین تنبیه برای 

اپراتور خاطی است. 
این موضوع درحالی عنوان می شود که کم و بیش 
مشــترکان هر ســه اپراتور تلفن  همــراه از دور زدن 
تخفیف های اینترنتی شــان گلایه مندند. مشترکان 
اپراتور اول اعلام می کنند با ارزان شدن تعرفه اینترنت، 
اپراتورشان حجم بسته های اینترنتی خود را کاهش 
داده اســت و به این ترتیب تخفیف های اینترنتی را از 

مشترکان خود سلب کرده است. 
این درحالی اســت که مشــترکان اپراتور دوم نیز 
معتقدند نه تنها بســته های اینترنتی شــان زودتر از 
همیشــه تمام می شــود که اصولا اپراتورشان اتمام 
بسته های اینترنتی را اطلاع رسانی نمی کند و مشترکان 
بدون آن که متوجه باشند از اینترنت با نرخ آزاد استفاده 
می کننــد و در انتها بــا بدهی های ســنگین مواجه 

می شوند. 
مشترکان اپراتور ســوم ید طولایی در اعتراض به 
کاهش زودهنگام بسته های اینترنتی شان دارند و البته 
ادعای عجیب تأثیر افزایش سرعت اینترنت در اتمام 
زودهنگام بسته ها نیز از زبان متولیان این اپراتور باب 

شد. 
با ایــن حال، وزیــر ارتباطات راه حــل دیگری نیز 
پیشنهاد می کند و به »شــهروند« می گوید: علاوه بر 
ترابرد به اپراتور دیگر، مشترکان ناراضی می توانند به 
ســامانه تلفنی 195 وزارت ارتباطات شکایت کنند 
و این شــکایت ها به صورت جدی بررســی شده و در 
صورت اثبات آن، با آن برخورد خواهیم کرد. از ســوی 
دیگر نرم افزاری حدود دو هفته پیش طراحی شده است 
که به کاربران این امکان را می دهد تا بدانند چه میزان 
پهنای باند استفاده کرده اند و این سامانه را در دسترس 
تمامی کاربران قرار داده ایم تا میزان مصرف خود را از 

این طریق به روز چک کنند.
البته واعظی تأکید می کند: در نظر داشــته باشید 
این که بســته  اینترنتی یک اپراتور گران تــر از اپراتور 
دیگری است، خلاف مصوبه نبوده و اپراتورها حق دارند 
که نرخ سرویس خود را تا سقف تعرفه ای که ما برایشان 

تعیین کرده ایم، هر طــور که بخواهند تعریف کنند و 
درواقع بســته های اینترنتی تخفیف های داوطلبانه 

اپراتورها به کاربران است. 
در نتیجه می توان گفت تخفیف های اینترنتی عملا 
تنها اپراتورها و سرویس دهنده های اینترنت را بهره مند 
کرده است و کاربران نهایی همچنان اینترنت گران و 

کم کیفیت را دریافت می کنند. 
گفتنی اســت، تعرفــه اینترنت یک بــار در اواخر 
بهمن ماه 92، به میزان 35 درصد کاهش داشــت که 
البته این کاهش تعرفه مربوط به اینترنت ثابت بود و 
بار دیگر در مردادماه امسال بود که اعلام شد برحسب 
دستور دولت، نرخ دیتای ثابت و سیار باید برای مردم 
و شرکت های اینترنتی کاهش یابد. وزیر ارتباطات در 
توضیح جزییات کاهش تعرفه اینترنت دیروز همچنین 
گفت:  سال گذشــته اینترنت به ازای هر گیگ 4 هزار 
و 500 تومان بود که در یک مرحلــه به 3 هزار و 600 
تومان کاهش پیدا کرد و هم اکنــون نرخ ADSL را به 
ازای هر گیگابیت به 2 هزار و 950 تومان رســانده ایم. 
وزیر ارتباطات ادامه داد: براساس این تصمیم، کاهش 
1۷ درصدی را برای یــک گیگ و کاهش 33 درصدی 
را بــرای 10 گیگابایت اینترنت بــرای کاربران فراهم 

کرده ایم. 
واعظی همچنین افزود: در مورد نرخ اینترنت موبایل 
نیز هر کیلوبایت اینترنت در یک مرحله از 14 ریال به 
نیم ریال کاهش یافــت و هم اکنون نیز هر کیلوبایت 
اینترنت را به چهار دهم ریال رسانده ایم. او همچنین 
گفت: در مورد این کاهش قیمت به صورت مستقیم 
و دایم بــر اپراتورها و شــرکت های اینترنتی نظارت 
خواهیم داشــت اما چنانچه یک شرکت کوچکی در 
یک شهرســتان این مصوبه را اجرایی نمی کند، باید 
کاربران موضوع را از طریق سامانه شکایت 195 به ما 

اعلام کنند.
رفع فیلتر فیس بوک و توییتر ربطی به ما ندارد

رفع فیلتر فیس بوک و توییتر موضوع دیگری بود که 
دیروز دوباره با وزیر ارتباطات در میان گذاشته شد. او در 
این باره توضیح داد: فیلتر فیس بوک و توییتر ارتباطی با 

دولت یازدهم نداشته و رفع فیلتر آن نیز تنها به عهده 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات نیست و این موضوع 
باید در کمیته تعیین مصادیق فیلترینگ تصمیم گیری 
شــود؛ اما آنچه که دولت یازدهم به مــردم وعده داده 
بود، این است که ســایت هایی که قابل استفاده مردم 
بوده و محتوای غیراخلاقی ندارد و کاربردی هستند، 
فیلتر نشود. در این زمینه دولت روی تعهد خود ماند 

و سایت های مورد استفاده عموم مردم را فیلتر نکرد.
عرضه کیف پول الکترونیک تا 2 ماه آینده 

وزیر ارتباطات در مورد راه اندازی سرویس کیف پول 
الکترونیک در بســتر موبایل که امکان ارایه خدمات 
بانکــی را از طریق موبایل و نیز امــکان پرداخت پول 
خرد الکترونیکی را از طریق این بستر فراهم می کند، 
گفت: جلساتی را با رئیس کل بانک مرکزی داشته ایم 
و این جلســات ادامه دارد تا نحوه اجرای این سرویس 
با توجه به قوانین بانکی فراهم شود؛ در همین حال هر 
سه اپراتور موبایل با شرکت خدمات انفورماتیک در حال 
مذاکره هستند تا موضوعات فنی اجرای این سرویس 
محقق شــود. واعظی خاطرنشــان کرد: پیش بینی 
می کنیم تا دو ماه آینده مسائل فنی مربوط به این طرح 
حل شود و بتوانیم این سرویس را به مردم ارایه دهیم. 
او در مورد قرارداد اپراتور فیبر نــوری منازل با اپراتور 
آفریقایی MTN نیز گفت: ایــن قرارداد هنوز قطعی 
نشده و خواسته های طرف ایرانی و طرف خارجی در 
حال بررسی و مذاکره است؛ باید در این زمینه میزان 
سهام دو طرف مورد بررسی قرار گیرد که تاکنون تأیید 
نشــده اســت. اپراتور آفریقای جنوبی خواهان خرید 
49 درصد سهام اپراتور فیبر نوری ایرانیان نت است اما 

تاکنون این موضوع قطعی نشده است.
اجبار به خرید نقدی خط تلفن ممنوع است

وزیر ارتباطات در حوزه فروش اقساطی تلفن ثابت 
توســط مخابرات توضیح داد: درباره تعرفه تلفن ثابت 
مصوبه ابلاغ شــده بر این نکته تأکیــد دارد که مبلغ 
100 هــزار تومان در ابتدای کار از مشــترک دریافت 
شــده و مابقی مبلغ یعنی 100 هزار تومــان دوم در 
36 قســط دریافت شــود. البته ظاهرا با توافق برخی 

مشترکان این اتفاق نیز رخ داده که مخابرات به جای 
100 هزار تومان، مبلغ ۸0 هزار تومان را به طور یک باره 
از مشــترکان علاقه مند دریافت کرده و بدین شکل 
خط را واگــذار می کند. البته در هر صورت شــرکت 
مخابرات این اجازه را ندارد که بدون رضایت مشترک 
چنین اقدامی انجام دهد و اگر قرار بر الزام مشترک به 
پرداخت یک باره هزینه خرید خط تلفن باشد ما قطعا 
با این موضوع برخورد خواهیم کرد. واعظی درباره رقم 
انتقال خطوط تلفن ثابت مخابرات نیز گفت: این شرکت 
انتقال را نمی تواند به قیمت جدید حساب کند و باید 
همان چهار، پنج هزار تومان سابق باشد. هر اپراتوری چه 
ثابت و چه سیار خارج از مفاد قانونی عمل کند، مشمول 

جرایم رگولاتوری خواهد شد.
 درباره انحصار واردات پهنای باند 

مجلس تصمیم می گیرد
واعظی در بخش دیگــری از صحبت های خود در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر اظهارات اخیر نمایندگان 
مجلس در ارتباط با برداشته شــدن انحصــار واردات 
پهنای باند اینترنت توضیح داد: مسأله پهنای باند طبق 
آنچه که به ما ابلاغ شده بدین شکل است که واگذاری 
پهنای باند داخلی آزاد بوده و پهنای باند بین الملل نیز به 
دلیل این که نیاز طی مراحل مختلف و در نظر گرفتن 
جنبه های مختلف نظارتی، امنیتــی و هماهنگی با 
دستگاه های دیگر را دارد، مانند گذشته وارد و واگذار 

می شود.
واعظی ادامه داد: حال نیز اگر قرار باشد در این رویه 
تغییری صورت بگیرد باید مجلس و شورای امنیت ملی 
تمام بررسی های مربوطه را بر روی این موضوع انجام 

دهند. 
تعرفه مکالمه ایران و عراق نصف می شود

وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین گفت: 
تعرفه مکالمه بین ایران و عــراق ازامروز به مدت یک 
ماه 50 درصد کاهش می یابد. محمود واعظی در دیدار 
همتای عراقی خود در محل موزه پســت ایران افزود: 
عراق نیز تعرفه ها را کاهش می دهد تا زائران بتوانند از 

این مزیت استفاده کنند.

سعید لیلاز پاسخ داد

آیا ترامپ می تواند برجام را نپذیرد؟

ایسنا| نظرســنجی های یکــی- دو روز اخیر از 
پیش افتــادن ترامپ در رقابــت انتخاباتی آمریکا 
حکایت دارد. این موضوع ریزش گسترده شاخص ها 
در بازارهای سرمایه جهان و حتی ایران را به دنبال 
داشته است. با این وجود ســعید لیلاز اقتصاددان 
دربــاره تأثیر ترامپ بــه برجام می گویــد، ترامپ 
نمی تواند برجام را نپذیرد و با روی کارآمدن هرکدام 
از کاندیداهای ریاســت جمهوری آمریکا خطری 
اجرای برجام را تهدید نمی کند. به نظر من آنچه که 
درباره از بین بردن برجام و غیره مطرح می شود، فقط 
سروصدای بیهوده است و سرنوشت موضوعی مانند 
برجام به سلیقه رئیس جمهوری آینده آمریکا تغییر 
نمی کند. لیلاز همچنین درباره این که تأثیر انتخابات 
آمریکا بر بازارهایی مانند سهام، نفت و گاز چه خواهد 
بود، بیان کرد: پیروزی ترامپ واکنش منفی بازارها را 
به دنبال خواهد داشت و طبیعتا برای مدتی نفت و 
طلا گران می شود و شاخص بازارهای جهانی کاهش 

پیدا می کند. 

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

 افزایش 45 درصدی وام بانکی 
به اقتصادی ها

ایرنا| بانک مرکــزی اعلام کــرد: بانک ها 
درنیمه نخســت امســال 2 هزارو32۸ میلیارد 
و۸00 میلیــون ریال به بخش هــای اقتصادی 
تســهیلات پرداخت کرده اند که درمقایســه 
با دوره مشــابه پارســال معــادل 45.4 درصد 
)۷2۷ میلیــارد و300 میلیون ریــال( افزایش 
داشته است. بررسی سهم هریک از بخش های 
اقتصــادی از تســهیلات پرداختــی بانک ها و 
موسسه های اعتباری نیز نشان می دهد بخش 
خدمات با دریافــت 960 میلیارد و6۸6 میلیون 
ریال، پیشــتاز دریافت این تســهیلات است و 
بخش صنعــت و معــدن در رده دوم قرار دارد. 
بخش بازرگانی و بخش مســکن و ساختمان و 
کشاورزی در رتبه های ســوم و چهارم و پنجم 

این رده بندی قرار دارند.

شناسایی 3 هزار و 392 نقطه پرخطر 
در جاده های کشور

تسنیم | داوود کشــاورزیان رئیس سازمان 
راهــداری و حمل ونقل جاده ای از شناســایی 
3392 نقطــه پرُخطر جاد ه های کشــور خبر 
داد و گفت: براســاس تعــداد تصادفات فوتی، 
جرحی و ســایر پارامترهای مؤثر، 15 میلیون 
و۸51 هزارو5۸5 نقطه به عنوان نقطه پرتصادف 
تعیین و برای رفع در اولویت قرار گرفته  است. 
او با بیان این کــه 15۸5 نقطــه پرتصادف در 
اولویت پروژه های موسوم به رفع نقاط پرحادثه 
قرار دارند، اظهار کرد: توزیع این نقاط براساس 
شــاخص تصادفات بــوده اســت و اطلاعات 
درج شده در شناسنامه این 3392 نقطه شامل 
5430 تصادف فوتی، 23419 تصادف جرحی 

و 13121 تصادف خسارتی بوده است.

 ایرانی ها سالانه غذای
 25 میلیون نفر را دور می ریزند

تســنیم| علیرضا بزرگی رئیس ســازمان 
نظام مهندسی کشاورزی با بیان این که سالانه 
30 درصد محصولات کشاورزی ایران تبدیل به 
ضایعات می شود، گفت: با جلوگیری از ضایعات 
بخش کشــاورزی می توانیم غذای 25 میلیون 
نفر را درکشــور تأمین کنیم. به بــاور او، ایران 
می توانــد میانگین تولید خــود را افزایش و از 

میزان ضایعات بخش کشاورزی بکاهد. 

دزدان دریایی تخفیف دادند
خبر آنلاین | پویش مردمــی برای نجات 
۸ صیاد و ملوان لنج صیــادی درحالی جریان 
گرفته اســت که یک گروه از دزدان دریایی در 
آخرین تماس خود با خانــواده گروگان ها رقم 
مــورد مطالبه را بــه 5هــزار دلار کاهش داده 
اســت. رئیســی یکی از اعضای خانواده  صیاد 
بلوچی دراین بــاره گفت: »تا پیش از کشــته 
شــدن 4 نفر از صیادان آنها از ما 30 هزار دلار 
درخواســت کرده بودند اما در تماســی که روز 
جمعه با اعضای خانواده داشــته اند از این رقم 
15 هزار دلار کم کردند.« او ادامه داد: صیادان 
ربوده شده در آخرین تماسشــان گفته اند بعد 
از فوت چند نفر تنها کمی بیســکوییت و چایی 
به آنها داده اند اما هنوز غل و زنجیر هســتند و 
حتی برای اســتفاده از دستشویی هم قفل آنها 
را باز نمی کنند.« او اعتقاد دارد که واریزی پول 
کمکی به آزادی صیادان بلوچی نمی کند. »دو 
ماه پیش فقط خودمان ۸0 میلیــون تومان به 
حساب سومالی   ها واریز کردیم ولی آنها صیادان 
ما را آزادشــان نکردند.« او ادامه داد: این گروه 
دایما با خانواده اســرا تماس می گیرند و برای 
عذاب خانواده اســرا هنگام برقراری تماس، به 

صیادان ایرانی شلاق می زنند.

    کاربران: از تمام اپراتورها ناراضی هستیم!
   رفع فیلتر فیس بوک و توییتر در حوزه اختیارات وزارت ارتباطات نیست

واکنش وزیر ارتباطات به کم فروشی و گرانفروشی اینترنت در گفت وگو با »شهروند«:
ویترین جهان

اقتصاد مجازی

عربستان اوپکی ها را تهدید نکرد 
درحالی  که برخی منابــع خارجی از تهدید 
عربستان برای افزایش تولید نفت و همکاری 
نکردن با ایران نوشــته اند، محمــد بارکیندو 
دبیرکل اوپک این موضــوع را رد کرد و گفت: 
همکاری آنها )ســعودی ها( درمذاکرات هفته 
گذشته با دیگر اعضای اوپک در وین همچون 

همیشه سازنده بوده است. 
اوپک روز 2۸ اکتبر مذاکرات فنی درسطح 
کارشناســان با هدف نهایی کــردن جزییات 
توافق الجزایر در زمینــه کاهش تولید برگزار 

کرد. 
این نشســت بدون دســتیابی بــه توافقی 
مشخص در زمینه ســهمیه تولید دولت های 
عضــو پایان یافت. »تســنیم بــه نقل از 

بلومبرگ«

احداث بزرگترین برج جهان در دوبی 
اداره برق شیخ نشــین دوبی اعلام کرد که 
بزرگتریــن و هوشــمندترین بــرج جهان را 
احداث می کند. این برج در مســاحتی بالغ بر 
1.5 میلیــون فوت مربع احداث خواهد شــد. 
این ســاختمان شــامل 5 برج است که بیش 
از 3500 کیلــو وات برق ایــن برج ها با انرژی 

خورشیدی تأمین خواهد شد. 
این برج ها به سیســتم هوشــمند مجهز و 
دارای پارکینگ، مسجد و ســالن اجتماعات   

هستند.

RCS و جایگزینی SMS خداحافظی با

فارس| گــوگل از همــکاری بــا اپراتور 
اسپرینت به منظور جایگزینی خدمات پیامک 
 Rich Communication بــا خدمــات
Services خبــر داده کــه امکانات بســیار 
متنوعی را برای مشــترکان تلفــن همراه به 
ارمغان مــی آورد. به گــزارش  ای ویک، این 
خدمات در دســترس کاربرانی قرار می گیرد 
که از گوشی های اندرویدی استفاده می کنند. 
درحالــی  که با اســتفاده از خدمــات پیامک 
تنهــا دو کاربر قادر به تبــادل پیام های متنی 
هستند، با اســتفاده از خدمات RCS گپ های 
گروهی، ارســال عکس با کیفیت فوق دقیق، 

ارسال و دریافت رسید و غیره ممکن است.

ربات ها جایگزین شاغلان می شوند

مهر| یــک چهــره شناخته شــده دنیای 
فناوری کــه بارهــا در مورد آینــده فناوری 
اطلاعات پیش بینی هایی داشــته، می گوید: 
به  زودی ماشــین های دارای هوش مصنوعی، 
انجام مشاغل انســان ها را برعهده می گیرند. 
به گزارش سی  ان بی ســی، الون ماســک که 
مدیریت شــرکت تسلا ســازنده خودروهای 
برقی و خودران برعهده دارد، می گوید: »زمانی 
که به علت پیشــرفت فناوری اکثر شــغل ها 
به محصولات فنــاوری واگذار شــوند، مردم 
حرفه های کمتری خواهند داشت و درنهایت 
برای تداوم حیات بــه پرداخت های دولتی و 
درآمد پایه ای برای گذران امور زندگی وابسته 

می شوند.« 

سیاستمداران استیکرباز شده اند!

فارس| اســتفاده از شــکلک های مختلف 
در برنامه هــای پیام رســان ماننــد واتس اپ 
درمیان دیپلمات ها به امری رایج مبدل شــده 
و آنها از برخی از این شــکلک ها برای اشاره به 
سیاستمداران اســتفاده می کنند. به گزارش 
دیلی میل، دیپلمات های غربی از شکلک های 
شــخصیت بیگانه در فیلم ET کــه ظاهری 
کم وبیش دلهره آور دارد، برای اشاره به پوتین 
رئیس جمهــوری روســیه اشــاره می کنند. 
یکی دیگر از شــکلک های متــداول درمیان 
دیپلمات ها در واتس اپ اســتفاده از شــکلک 
دست دادن است که نشان دهنده رسیدن آنها 

به توافق است.
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پیگیری تامین سهم اعتباری استان نسبت به مساحت و جمعیت

محمدرضا اخوان عبداللهیان در جلسه مجمع نمایندگان خراسان رضوی با اشاره به بخشی از 
مشکلات اجرایی در پروژه های مختلف راه و شهرسازی در استان، پیشنهاد اصلاح برخی قوانین را 
داد و گفت: پیشنهاد با عنایت به نسبت جمعیت  استان به کشور یعنی ۷.9 درصد و نسبت مساحت 
استان به کشور یعنی ۷.1 درصد که در حال حاضر حدودا  6 درصد می باشد، ارائه می شود. مدیر کل 
راه و شهرسازی خراسان رضوی خاطر نشان کرد: کمک به تدوین قوانین مناسب جهت امکان ارایه 
تسهیلات به املاک بافت فرسوده و حاشیه شهرها که دارای سند مالکیت نبوده و به صورت قولنامه ای 
هستند و همچنین پیگیری افزایش و تخصیص سهم مناســب اعتبارات زیارت به استان و امکان 
بهره گیری از اعتبارات یاد شده در جهت تکمیل مبادی ورودی مشهد مقدس و پروژه های مهم از 

جمله اورژانس قائم و ... از دیگر درخواست های ما از نمایندگان محترم مجلس است.

89 درصد خانوار روستایی گلستان زیر پوشش شبکه گاز

محمدعلی شربتدار- گلســتان|  به گزارش روابط عمومی،مدیرعامل شرکت گاز استان 
گلستان در گفتگو با پایگاه اطلاع رسانی شرکت از بهره مندی 100 درصد خانوار شهری و ۸9 درصد 
خانوار روستایی از نعمت گاز طبیعی در استان خبر داد.  وی افزود:در همین راستا تاکنون در استان 
گلستان افزون بر 515 هزار 120 خانوار از گاز طبیعی برخوردار شده اند که  در این رابطه  تعداد 322 
هزار و 660   خانوار شهری   و 192  هزار و 460  خانوار نیز روستایی است. صفرعلی جمال لیوانی 
گفت: در 6 ماهه اول  سال جاری نیز تعداد  6245 خانوار  از نعمت گاز بهره مند شده اند که در این 
زمینه  3۷36  مورد شــهری بوده و  2509 مورد  نیز روستایی است. وی در ادامه گفت:در استان 
گلستان تاکنون تمامی 29 شهر استان و ۷۸2  روســتا ،  514 واحد صنعتی عمده و  64 جایگاه 

GNC گازرسانی شده است.

 انتصاب یک زن به عنوان رئیس 
اداره راه خرمشهر

 الهام قنبری از سوی مدیرکل راه و شهرسازی خوزستان به عنوان 
رئیس اداره راه و شهرسازی خرمشــهر منصوب شد. به گزارش روابط 
عمومی اداره کل راه و شهرســازی خوزســتان، منوچهر رحمانی در 
حکمی الهام قنبری را به عنوان رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان 
خرمشهر منصوب کرد. قنبری دارای مدرک کارشناسی ارشد عمران 
با گرایش ســازه اســت. وی پیش از این در ســازمان عمران شهری 
خرمشهر، بنیاد مسکن خرمشهر و اداره راه و شهرسازی این شهرستان 

مشغول به خدمت بوده است

ویژهویژه ویژه

خبر

فارس| اطلاعات حساب های بانکی و معاملاتی 
برای دریافت مالیات اســتخراج می شــود. علی 
رستم پور، مدیرکل دفتر اطلاعات مالیاتی سازمان 
امور مالیاتی با اعلام این خبر گفت: آیین نامه استفاده 
از انواع حســاب های بانکی و معاملاتی برای ایجاد 
این شبکه تدوین شده است و این آیین نامه بعد از 
امضای وزیر دادگستری قابلیت اجرا پیدا می کند. 
این موضوع در حالی رخ می دهد که شفاف نبودن 
اطلاعات فعالان اقتصادی دردســرهای مالیاتی 
فراوانی داشــته اســت. از فرارهای کلان مالیاتی 
گرفته تا دریافت مالیات به تشــخیص ممیزها که 
انتقادهای فراوان صاحبان مشاغل را به دنبال داشته 
است. سازمان امور مالیاتی که بارها وعده داده است 
دریافت مالیات به شیوه علی الرأس و به تشخیص 
ممیز را از سیستم مالیات گیری خود حذف می کند، 
نبود بانک اطلاعاتی شفاف و خوداظهاری نادرست 
مودیان را مانع حذف ممیزها می داند. با وجود این 
کارشناســان پیش بینی می کنند تدوین شبکه 
اطلاعاتی حســاب های بانکی و معاملاتی از تعداد 

موارد دریافت مالیات به شیوه علی الرأس کم کند. 
رستم پور در این گفت وگو همچنین با اشاره به 
لزوم اخذ اطلاعات دستگاه برای وصول مالیات ها 
گفت: دفتر اطلاعات مالیات ها مسئول پیگیری و 

همکاری با دیگر دستگاه ها برای دریافت اطلاعات 
است که این داده ها در مرکز فناوری اطلاعات برای 
بهره برداری استفاده می شــود. او در مورد این که 
اکنون چه میزان اطلاعات از دیگر دستگاه ها وجود 
دارد، گفت: اطلاعــات را به تدریج دریافت خواهیم 
کرد. مــاده 120 برنامه پنجم تمام دســتگاه های 
اجرایی را مکلف کرده، اطلاعات درآمدی هزینه ای 
اشخاص را در اختیار سازمان مالیاتی قرار دهد، اما 
ضمانت اجرایی نداشت و از همه مهم تر هیچ یک از 
دستگاه ها اطلاعاتی که مورد نیاز ما بود را در اختیار 
نداشــتند. او ادامه داد: برخی دستگاه ها اطلاعات 
شناسایی خاص مانند کدملی افراد را نداشتند. باید 

اطلاعات باشد که بتوان از آن استفاده کرد.
رستم پور با اشاره به سامانه جامع املاک و اسکان 
که باید وزارت راه و شهرسازی ایجاد کند، بیان کرد: 
این موضوع براساس تبصره ۷ ماده 169 مکرر باید 
انجام شود و اساســاً این بانک وجود ندارد و درحال 
شروع و راه اندازی است. این مقام مسئول تأکید کرد: 
تاکنون که پیگیر موضــوع بودیم جوابی نگرفتیم. 
جلسات متعددی گذاشــتیم، اما هنوز نتوانستیم 
یک مجموعه اطلاعاتی از مســئولان وزارت راه و 
شهرسازی بگیریم. او ادامه داد: کار بزرگی است و 
اساســاً ظرف 6 ماه نمی توان این بانک اطلاعاتی را 

ایجاد کرد، اما کار را شروع کردند. مسیر کار طولانی 
است، اما اطلاعاتی دریافت نکردیم.

مدیرکل دفتر اطلاعات مالیاتــی با بیان این که 
مکاتباتی برای اخذ اطلاعات، اول در ســطح وزرا 
انجام می شود، تصریح کرد: دو مرحله با امضای وزیر 
اقتصاد برای دستگاه ها مباحث مربوط به مطالبات 
دریافت اطلاعات را داشتیم، اما وزرا نمی توانند وارد 
مناقشه شوند، باید تعامل باشــد. با این حال یک 
مرجع نظارتی بیرونی در راستای اجرای کار می تواند 
پرسش کند. او در مورد این که آیا اکنون اطلاعات 
بانک ها را دارید، عنوان کرد: طی دو ســال اخیر با 
بانک مرکزی جلساتی را برگزار کردیم و به استناد 
ماده 120 قانون برنامه اطلاعات خواستیم، اما آنها 
ملاحظات محرمانگی را داشــتند، تا این که قانون 
مالیات ها تصویب شد و به صراحت قانونگذار بحث 
جمع گردش حساب ها و ســپرده ها را داده و بانک 
مرکزی کوتاه آمد و اذعان کردنــد، باید اطلاعات 
بدهند. به گفته رســتم پور، ماده 169 مکرر قانون 
مالیات آیین نامه ای دارد که سازمان مالیاتی و بانک 
مرکزی باید تدوین کنند و با کار کارشناسی نهایی و 
با امضای وزیر اقتصاد برای وزیر دادگستری ارسال 
شد و جلسات آن در این وزارتخانه انجام شده و پس 
از تأیید، کار تمام می شــود، امیدواریم که به زودی 

تأیید و اجرایی شــود. او تأکید کــرد: برای تبادل 
اطلاعات از بانک مرکزی هیچ مشکل وجود ندارد و 

پس از اجرای آیین نامه، کار شروع می شود.
این مقام مســئول افزود: اکنــون از بانک مرکزی، 
پســت، ثبت احوال، شــهرداری )بابت پایــان کار 
ســاختمان(، گمرک، بورس، اطلاعــات می گیریم. 
رســتم پور در مورد این که باید اطلاعــات و ارتباط 
آنلاین وجود داشته باشد اظهار کرد: آنلاین بودن چه 
ضرورتی برای سازمان مالیاتی دارد؟ سیستم گمرک را 
برای اخذ مالیات 4 درصد به گونه ای طراحی شده که به 
شکل آنلاین اطلاعات دریافت کنیم. دنبال آن هستیم 
جایی که ضرورت دارد، اطلاعات آنلاین باشــد. اکثر 
رسیدگی ها فصلی و سالانه انجام می شود. مدیرکل 
دفتر اطلاعات مالیاتی در پاســخ به این سوال که چرا 
مالیات علی الرأس اخذ می شود، بیان کرد: واقعیت این 
اســت که هنوز برخی مؤدیان در اظهارنامه اطلاعات 
 غلط می دهند، بنابراین چگونه باید مالیات گرفت جز

 علی الرأس؛ چیــز دیگری وجود نداشــت. بنابراین 
براســاس برآورد یا اطلاعات، مالیــات تخمینی در 
نظر گرفته می شــد. ادعا نداریم که درست بوده، زیرا 
در بسیاری از موارد مؤدی و ســازمان ضرر کرده اند، 
 اما اکنــون مالیات باید براســاس اطلاعات شــفاف 

وصول شود.

مدیرکل دفتر اطلاعات مالیاتی از تدوین یک طرح تازه خبر داد: 
استخراج اطلاعات حساب های بانکی و معاملاتی برای مالیات گیری 


